
   
 S V E N S K A  Ä L G H U N D K L U B B E N  
                                      Ansluten till Svenska Kennelklubben 

PROTOKOLL NR 5-2023 _28 september 2023  Sid 1 (4) 

 

PROTOKOLL NR 5-2023 
Protokoll fört vid styrelsesammanträde med styrelsen för Svenska Älghundklubben 
 
 Tid: Torsdag 28 september 2023 

Plats: Hotell Storforsen, Vidsel, Norrbotten 
 
 Medverkande styrelseledamöter  
 Urban Nilsson Sebastian Tång 
 Jan-Anders Thorud Anton Joelsson  
 Peter Liljergren  Joachim Gunnarsson 

Tomas Lager  

 Adjungerad 
 Mona Sundqvist 

 Medverkande från Valberedningen 
Hans Broström §1-4 

 Frånvarande 
 Matts-Olof Mattsson 

Carro Åkersten 
 

§ 1. SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE 
Vice ordförande Urban Nilsson hälsar välkommen och förklarar styrelsesammanträdet för öppnat. 

 
§ 2. DAGORDNING 

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna dagordningen. 

 
§ 3. FÖREGÅENDE PROTOKOLL 4-2023. 

 Styrelsen beslutar att 
- Bordlägga punkten till nästa möte. 

 
§ 4. ORDFÖRANDEKONFERENS 

Urban har fått i uppdrag av Matts-Olof att leda konferensen. 
Punkter att ta upp: 

 AO-17. Dokumentet diskuterades ännu en gång. Sebastian presenterar förslaget. 
 Ladies Open. 115 anmälda ekipage. Lotten har avgjort vilka åtta kvinnor som deltar. I 

likhet med Älghunds-SM utgår inget domararvode. Klubbarna bidrar till sina deltagares 
kostnader, såsom resa, kost och logi. Urban informerar om tävlingen tillsammans med 
Malin Landén. 

 Hitta Älghund. Visualisering av ögonlysning. Joachim informerar om kommande 
uppdatering av Hitta Älghund där ett öga under veterinärinformation kommer att visa om 
hunden är lyst eller inte, samt resultatet av en eventuell lysning. 

 DNA test Gråhund. Joachim informerar om det krav som Norska Kennelklubben har infört 
på Gråhund gällande känd DNA-status för dvärgväxt och glaukom. 
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 Släktskapsindex. SKK har tagit fram statistik på alla raser förutom Laikorna och Norsk 
Älghund, svart. Joachim informerar om hur det ser ut i raserna där alla raser har ett hyfsat 
bra index förutom Jämthund som går åt fel håll. Jocke nämner även det kommande 
Zoommötet till vilket samtliga avelsråd kommer kallas. 

 Plats för årsstämman. Joachim har inkommit med ett förslag om centraliserad plats för 
årsstämman. Frågan diskuterades inom styrelsen. Kostnaderna har ökat markant, även 
tiden som tas i anspråk för en årsstämma är också påtaglig.  

 Diskussion mästerskap, sponsorer, etc. Ekonomi och sponsorer för olika mästerskap med 
hänvisning till konjunktur och det ekonomiska läget diskuteras. Bör i största möjliga mån 
undvika att bearbeta samma sponsorer. Det bästa är att ha bra kommunikation mellan 
alla parter för att undvika krockar, både på lokal- och riksnivå. Urban framför denna 
punkt. 

 Vildsvins-SM. Det har framkommit oro från vägvisarare som är tveksam att släppa till sina 
marker för Vildsvins-SM på grund av den uppdagade afrikanska vildsvinspesten. Urban 
lyfter frågan till ordföranden. 

 Barktail. Urban informerar att Daniel Friström, Barktail, kopplar upp sig och presenterar 
Barktail under ordförandekonferensen. 

 Svedea. Erik Lindborg från Svedea kommer att vara på plats och informera om SÄKs och 
Svedeas samarbete och älghundsägarnas möjligheter till billigare försäkringar. Han 
redovisar också de vanligaste orsakerna (skador/sjukdomar) till varför våra älghundar 
besöker en veterinär. 

 AO-33. Peter drar igenom SÄKs planeringskalender AO-33 Turordning för Årsstämma, SM, 
NM och Rasklubbsmästerskap. 

 Provdata vildsvin och älg. Sebbe kommer att redovisa läget i Provdata där anpassningen 
av vildsvinsproven inte riktigt är i hamn ännu, den kommer att ta ytterligare tid. Därefter 
påbörjas finjusteringen av älgproven. 

 Payson. Mona informerar om Datakommittén som jobbar med att uppdatera 
Payson/Provdata till en ny betalningslösning, Payson Checkout. Uppdateringen ska vara 
färdig innan den 1 oktober då den gamla versionen slutar fungera. Det är på grund av 
detta klubbarna har behövt inkomma med Agent-ID och API-nycklar.  
Flera klubbar har även hört av sig gällande problem med anmälningar som inte 
betalmarkeras i Payson. Detta är meddelat till Datakommittén som för närvarande jobbar 
med problemet. 

 Jaktprovsregelböcker. Mona informerar om att inför denna provsäsong trycktes det 1200 
regelböcker för en kostnad strax över 32000 kronor. Dessa skickades ut till samtliga 
domare, elever och aspiranter, plus ett 20-tal extra till klubbarnas sekreterare till en 
kostnad på 8000 kronor. Det är nu många som hör av sig om extraböcker men det är en 
kostnadsfråga. 

 Kennelfullmäktige. Urban informerar om Kennelfullmäktige tillsammans med Joachim 
och Lars Berglund som vid KF ersatte Matts-Olof som meddelat förhinder. 

 Frågor från klubbarna. VBÄK har inkommit med fråga om digitala jaktprov för 
övningsbedömning. Sebastian svarar att frågan är noterad ochFPR-kommittén ber om att 
få återkomma med svar vid ett senare tillfälle då man inte hunnit bereda frågan. 

 Styrelsen beslutar att 
- Fastställa AO-17, efter komplettering i enighet med på ordförandekonferensen framfört 

förslag, att i minst ett av elev- eller aspirantproven måste hunden ha arbetat med älg.  
- Joachim presenterar sitt förslag om årsstämmans plats så får ordförandekonferensen diskutera 

frågan vidare. 
- I övrigt godkänna punkterna för presentation vid ordförandekonferensen. 
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§ 5. GDPR 
Peter inledde punkten med att visa oss några korta filmer om GDPR, en liten 
utbildning/repepetition om vad lagen kräver och för att reda ut de olika begreppen; 
personuppgift, samtycke, intresseavvägning, grundläggande principer, etc. 
Vilka personuppgifter behöver vi hantera och vilka är överflödiga? Frågan diskuterades 
tillsammans med informationen som delges i det årliga medlemsutskicket. Eventuell anpassning 
av IT-system, bland annat information och medgivande i ex. Provdata dryftades också, likaså SÄKs 
Integritetspolicy som kan åskådliggöras bättre på hemsidan.  
Diskuterades om SÄK information till Ras- och lokalklubbar som i och med att de är egna juridiska 
personer också är Personuppgiftsansvariga. Klubbens styrelse kan överlåta den faktiska 
behandlingen av personuppgifter men personuppgiftsansvaret kan aldrig överlåtas.   

 Styrelsen beslutar att 
- Biträdesavtal skrivs med dem som saknas, förlag, tryckerier och lokalklubbar.  Mona ansvarig. 
- Peter förbereder till nästa styrelsemöte vilka systemtillägg som kan behövas. 
- Uppdatera den årliga medlemsavin med erforderlig information. Mona och Peter ansvarig. 
- Mona och Peter sammanställer ett nytt Allmänt Råd som innefattar Personuppgiftsansvarig 

och vilka förpliktelser detta innebär. även komplettera AR-E med detsamma. 
- Tomas gör en intern undersökning om personuppgifter i den tryckta utställningskatalogen. 
- Sebastian och Peter skriver motivering för ändamålet av personuppgifter i Hitta Älghund. 

Joachim och Jan-Anders ser över eventuella rensningsrutiner av personuppgifter för äldre icke 
levande hundar, omeriterade hundar, etc. 

- Mona och Peter tar fram en registerförteckning över aktuella register.   
- Mona får i uppdrag att uppdatera blanketterna Domarutlåtande och Elevförslag, där fältet för 

personnummer tas bort. Mona undersöker också om personnummer behövs i rapportering av 
jaktprov till SKK. 

 
§ 6. AVELSKOMMITTÉN 

RAS Västsibirisk Laika. Förelåg av Laikaklubben reviderat och av SÄK/AK godkänt förslag.  
Norska Kennelklubben har infört krav om godkänt DNA-test för glaukom och dvärgväxt vid 
registrering av Gråhund. SKK har idag inga rutiner för inrapportering och registrering av tester och 
undersökningsresultat för sjukdomar, diagnoser och tillstånd som inte ingår i något hälsoprogram. 
Detta påverkar oss i Sverige eftersom svenska hundar då inte ses som intressanta ur 
avelssynpunkt. Joachim har därför sammanställt en hemställan till SKK/AK om införande av 
testresultat på våra svenskregistrerade Gråhundar.  

 Styrelsen beslutar att 
- Godkänna RAS för Västsibirisk Laika att insända till SKK för vidare behandling och fastställande. 
- Anta skrivelsen gällande DNA-test för Gråhundar och Joachim skickar den vidare till SKK/AK. 
 

§ 7. NÄSTA STYRELSESAMMANTRÄDE 
Inget datum för nästa möte bestämdes. Matts-Olof får kalla. 

 
§ 8. SAMMANTRÄDETS AVSLUTNING 

Urban tackade för visat intresse och förklarade sammanträdet för avslutat. 
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Vid protokollet: Justeras: 
 

 
     
Mona Sundqvist Urban Nilsson 
Sekreterare Vice ordförande 


